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Stadsfullmäktige § 117 09.12.2024 
 

 

Laglighet och beslutförhet 
  
Stadsfullmäktige  
   

 
Följande fullmäktigeledamöter har meddelat att de är förhindrade att 
delta i sammanträdet och därför har ordföranden kallat in ersättare: 

 
Har meddelat förhinder: Inkallad ersättare: 
Faisa Egge Reetta Mourujärvi 
Mauri Peltokangas Mika Virtanen 

  Hanna Cygnel                   Teija Tynkkinen 
 
Beslut Ordföranden konstaterade att sammanträdet var lagligt sammankallat 

och med hänsyn till antalet närvarande ledamöter beslutfört.
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Stadsfullmäktige § 118 09.12.2024 
 

 

Protokolljusterare 
 
Stadsfullmäktige   
  
 
 Stadsfullmäktige beslutar välja till protokolljusterare Matti Kalliokoski 

och Jorma Kauppila med Ulpu Keränen som ersättare. 
  
Beslut Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget. 
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Stadsfullmäktige § 119 09.12.2024 
 

 

 
Ändring av Järnvägstorgets tomtreserveringar samt säljning av 
hotelltomt till KPO-Kiinteistöt Oy 
 
Stadsstyrelsen 02.12.2024 § 515 
737/02.08.00/2023 
 
Beredning  Stadsgeodet Matti Kivistö 
 
   Stadsstyrelsen beslutade 17.06.2024 § 292: 
 

1 reservera tomten som föreslagits för hotell till Lujatalo Oy för 
byggande. Reserveringen gäller till 31.12.2024. För 
reserveringstiden bestäms en reserveringsavgift som är 2,5 
procent per år av priset på m2-vy som stadsfullmäktige slagit 
fast. Tomten överlåts under reserveringstiden genom 
försäljning till det pris som stadsfullmäktige skilt beslutar.  

 
2 reservera planerade tomt 1 till Lujatalo Oy för byggande av ett 

höghus. Reserveringen gäller till 30.06.2025. För 
reserveringstiden bestäms en reserveringsavgift som är 2,5 
procent per år av priset på m2-vy som stadsfullmäktige slagit 
fast. Tomten överlåts under reserveringstiden genom 
försäljning till det pris som stadsfullmäktige skilt beslutar. 

 
3 förlänga Lujatalo Oy:s planeringsreservering till 31.12.2025 för 

tomterna 2 och 3 utan ersättning. Lujatalo Oy måste före detta 
datum konkret kunna påvisa att projektet förverkligas. Efter 
detta datum fortsätter reserveringen till 31.12.2026 och för 
denna tid bestäms en reserveringsavgift som är 2,5 procent per 
år av priset på m2-vy som stadsfullmäktige slagit fast. 

 
4 befullmäktiga stadsgeodeten att godkänna och underteckna 

vad gäller byggandet av husen 2 och 3 för samreglering 
nödvändiga avtal om bl.a. tillträdesrätt och avfallshantering tills 
nämnda tomter har överlåtits för byggande.  
 

 
KPO-Kiinteistöt Oy och Lujatalo Oy har 21.11.2024 lämnat in en 
anhållan till staden om att hotellreserveringen överförs till KPO-
Kiinteistöt Oy och att tomtens reserveringstid förlängs till 31.01.2025. 
Därtill framlägger Lujatalo Oy att reserveringen av höghustomten 
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Stadsfullmäktige § 119 09.12.2024 
 

 

(272-1-13-8), som reserverats för bolaget, överförs till Lujatalo Oy / ett 
bolag under bildning. 

 
Tilläggsmaterial Anhållan 

 
Stadsfullmäktige beslutade 26.08.2024 § 73 följande:   
 
1  Priser på Järnvägstorget är för  
  höghustomt 270 euro/m2-vy  

affärs- och kontorstomt 180 euro/m2-vy 
hotelltomt 160 euro/m2-vy 

 
2   köpepriset justeras vid försäljningstidpunkten 

enligt förändringen av levnadskostnadsindexet. 
Basindex är levnadskostnadsindexets (1951=100) 
genomsnittsindextal för år 2023. 

 
3   villkoren i det slutliga köpebrevet tas upp skilt 
för beslut. 
 
Hotellets byggplaner har preciserats och ett förhandsutlåtande 
gällande bygglovet har begärts. Den planerade byggnadens totala 
våningsyta kommer att vara ca 11 571 m2-vy. I ovan nämnda 
våningsyta ingår 157 m2-vy byggrätt som överskrider den tillåtna 
våningsytan enligt 115.3 § i MBL, och i detaljplanen separat 
nämnda tekniska utrymmen samt utrymmen som betjänar 
byggnadens underhåll, vilka inte behöver räknas in i våningsytan 
1 401 m2-vy. För hotellet kvarstår således sammanlagt 10 013 
m2-vy. KPO-Kiinteistöt Oy har meddelat sitt intresse att köpa 
tomten sålunda att byggrätten som köps är 10 350 m2-vy. Det här 
möjliggör smärre byggande eller ändringsarbeten utan att den 
köpta byggrätten inte skulle räcka till.    
För kvarteret har i enlighet med reserverarens planer gjorts en 
tomtfördelning enligt vilken hotelltomtens fastighetsbeteckning är 
272-1-13-7 och dess areal är 6 399 m2. 
 
Det senast publicerade levnadskostnadsindexet (1951:10=100) är 
från oktober och dess poängtal är 2343. Då det jämförs med 
genomsnittsindextalet för år 2023, som var 2296, och 
multipliceras med 160 euro/m2-vy blir priset på en kvadratmeter 
våningsyta 163,27 euro/m2-vy. Med byggrätten på 10 350 m2-vy 
är försäljningspriset för närvarande 1 689 844 euro. 
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Stadsfullmäktige § 119 09.12.2024 
 

 

Undertecknandet av köpebrevet kommer att ske i slutet av januari 
2025. Då finns levnadskostnadsindexet för december att tillgå 
enligt vilket den slutliga köpesumman bestäms.  

Bifogat ett utkast till köpebrev som upprättats i samarbete med 
Lujatalo Oy och KPO-Kiinteistöt Oy.  

Bilaga A Köpebrev 

 

 

Stadsdirektören Stadsstyrelsen beslutar 

1 ändra hotelltomtens 272-1-13-7 reservering så att den 
reserveras för KPO-Kiinteistöt Oy och reserveringen förlängs till 
28.02.2025. För reserveringstiden bestäms en 
reserveringsavgift som är 2,5 procent per år av priset på m2-vy 
som stadsfullmäktige slagit fast. 

2 ändra reserveringen av höghustomt 272-1-13-8 på så sätt att 
den reserveras för Lujatalo Oy / ett bolag under bildning. 

Därtill framlägger stadsstyrelsen för stadsfullmäktige att den 
 
3 beslutar sälja hotelltomt 272-1-13-7 med en byggrätt på 10 350 

m2-vy till KPO-Kiinteistöt Oy i enlighet med principer som 
stadsfullmäktige godkänt 26.08.2024 § 73. 

 
4 godkänner köpebrevet i bilaga A för underteckning. 
 
5 befullmäktigar stadsstyrelsen att godkänna eventuella tekniska 

ändringar i köpebrevet. 
 

Beslut   Stadsstyrelsen godkände beslutsförslaget. 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 119 
737/02.08.00/2023 

   Bilaga A Köpebrev 

Stadsstyrelsen Stadsfullmäktige  

1 beslutar sälja hotelltomt 272-1-13-7 med en byggrätt på 10 350 
m2-vy till KPO-Kiinteistöt Oy i enlighet med principer som 
stadsfullmäktige godkänt 26.08.2024 § 73. 
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Stadsfullmäktige § 119 09.12.2024 
 

 

2 godkänner köpebrevet i bilaga A för underteckning. 

3 befullmäktigar stadsstyrelsen att godkänna eventuella tekniska 
ändringar i köpebrevet. 

  
Beslut   Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget. 
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Stadsfullmäktige § 120 09.12.2024 
 

 

 
Fastställande av betalningsgrunder för byggnadstillsynens taxa 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 120    
787/02.05.00.00/2024    
 
Beredning Tf. byggnadstillsynschef Tero Jelekäinen 
 
 MOTIVERINGAR 
 
 Enligt 14 § 2 mom. 8 punkt i kommunallagen (410/2015) fattar 

fullmäktige beslut om de allmänna grunderna för de avgifter som 
tas ut för tjänster och andra prestationer. 

 
 Bygglagen (751/2023) träder i kraft 1.1.2025. Lagen tillämpas på 

ärenden som blir anhängiga fr.o.m. 1.1.2025. De allmänna 
grunderna för byggnadstillsynens taxa, vilka nu föreslås, 
motsvarar allmänna grunder som tidigare godkänts hos Karleby 
stad och som har konstaterats fungera. De har dock omarbetats 
att motsvara bestämmelserna i bygglagen. 

 
 Enligt 79 § 1 mom. i bygglagen är den som ansöker om tillstånd 

eller som vidtar en åtgärd skyldig att för inspektions- och 
tillsynsuppgifter samt för andra uppgifter som ankommer på 
myndigheterna betala en avgift till kommunen. Om åtgärden helt 
eller delvis inte blir vidtagen, ska avgiften betalas tillbaka på 
ansökan i den mån den saknar grund. Om inspektions- eller 
tillsynsuppgifterna föranleds av byggande utan tillstånd eller i strid 
med tillstånd eller av att tillståndssökanden eller den som är 
skyldig att vidta en åtgärd har försummat en uppgift som hör till 
denne, kan de kostnader som orsakats kommunen av de vidtagna 
åtgärderna tas ut.  

 
 Enligt 79 § 2 mom. i bygglagen ska på en avgift som förfallit till 

betalning betalas ränta enligt räntelagen (633/1982). Inspektions- 
och tillsynsavgifter för tillstånd som fastställts med stöd av 1 mom. 
ovan är direkt utsökbara. Bestämmelser om indrivningen av dem 
finns i lagen om verkställighet av skatter och avgifter (706/2007). 

 
 Efter att fullmäktige fattat beslut om allmänna grunder för 

byggnadstillsynens taxa är avsikten att de ska gälla i flera år. På 
basis av förvaltningsstadgan som stadens fullmäktige godkände 
21.10.2024 § 98 ska byggnads- och miljönämnden godkänna den 
egentliga detaljerade byggnadstillsynens taxa. 
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Stadsfullmäktige § 120 09.12.2024 
 

 

BYGGNADSTILLSYNENS TAXA 
 
Den som ansöker om tillstånd eller vidtar en åtgärd är skyldig att 
till Karleby stad för inspektions- och tillsynsuppgifter samt för 
andra myndighetsuppgifter betala en avgift vars grunder bestäms 
i byggnadstillsynens taxa som byggnads- och miljönämnden 
godkänt. 
 
Byggnadstillsynens taxa utgår från följande allmänna grunder: 
 
Uppförande av byggnad och därmed jämförbart byggande samt 
andra tillståndspliktiga åtgärder och myndighetsuppgifter 
 
För uppförande av byggnad och därmed jämförbart byggande tas 
en fast grundavgift ut per byggnad, dessutom en 
kvadratmeterbaserad tilläggsavgift som bestäms enligt 
byggnadens totala yta. Avgiften kan utgående från byggnadens 
totala yta graderas så att den proportionellt sett är mindre för 
delar som överstiger vissa gränser. Grundavgiften och 
tilläggsavgiften som bestäms enligt den totala ytan kan fastställas 
till olika belopp utgående från byggnadens användningsändamål 
och från svårighetsgraden.  
 
En avgift tas ut för övriga åtgärder som enligt bygglagen kräver 
tillstånd eller ansökan eller annars kräver godkännande, 
inspektion eller utlåtande från myndigheternas sida. I 
bestämmandet av avgiften kan olika avgiftsklasser tillämpas. I så 
fall fastställs beloppet med hänsyn till den arbetstid hanteringen 
av ärendet krävt, arbetsmängden och andra relevanta 
omständigheter.  
 
För utmärkning av läget och för lägessyn, vilka förutsätts i 
tillståndet och utförs av Stadsmiljös Markområden, tas ut en avgift 
som separat slås fast i Markområdens taxa. 
 
Den totala avgiften för placerings- och genomförandetillstånd kan 
tas ut förhöjd om förutsättningarna för placeringen och 
genomförandet bedöms med separata beslut. 
 
Undantagslov och mindre undantag 
 
En fast grundavgift tas ut för undantagslov. För mindre undantag 
som beviljas i samband med bygglovet eller slutsynen tas en 
avgift ut. Beloppet kan fastställas enligt antalet mindre undantag.  
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Stadsfullmäktige § 120 09.12.2024 
 

 

Undantag från kraven på skyddsrum 
 
En fast grundavgift tas ut för befrielse eller undantag från kraven 
på skyddsrum i räddningslagen, vid behov dessutom en 
tilläggsavgift.  
 
Åtgärder som hänför sig till gällande tillstånd 
 
För förlängning av lovets giltighetstid med högst två år från 
påbörjande av arbeten tas en fast grundavgift ut per byggnad, 
dessutom 25 procent av en kvadratmeterbaserad tilläggsavgift 
som bestäms enligt byggnadens totala yta. För den 
kvadratmeterbaserade tilläggsavgiften kan ett maximibelopp slås 
fast. För förlängning av lovets giltighetstid med högst tre år för 
slutförande av arbeten tas en fast grundavgift ut. 
 
Byggnadsservitut, placering av samhällsteknisk apparatur och 
samreglering av fastigheter 
 
För servitutsbeslut, beslut om placering av samhällsteknisk 
apparatur och beslut om samreglering av fastigheter tas det ut en 
avgift som bestäms enligt antalet beslut.  
 
Åtgärder som hänför sig till fortlöpande tillsyn samt avbrytande av 
byggnadsarbete  
 
En förhöjd, dock högst dubbel avgift tas ut om inspektions- eller 
tillsynsuppgifterna föranleds av byggande utan tillstånd eller i strid 
med tillstånd eller av att tillståndssökanden eller den som är 
skyldig att vidta en åtgärd har försummat en uppgift som hör till 
denne. En fast grundavgift tas ut för ett beslut genom vilket en 
förpliktelse ålagts eller/och bestämts att hotet gällande en redan 
ålagd förpliktelse ska verkställas samt beslut om att avbryta 
byggnadsarbetena. 
 
Samlingslokaler 
 
En fast grundavgift tas ut för beslut om det maximiantal personer 
som samtidigt får vistas i samlingslokalen vilket fastställts i 
bygglovet eller i ett separat beslut som behövs för 
brandsäkerheten. 
 
Meddelande om att en tillståndsansökan är anhängig och 
hörande av grannarna 
 



 

 

PROTOKOLL 10/2024  13 

 
Stadsfullmäktige § 120 09.12.2024 
 

 

Då ett meddelande ges om att en tillståndsansökan är anhängig 
och då myndigheterna hör grannarna tas det ut en tilläggsavgift 
som baserar sig på antalet grannar. För tilläggsavgiften kan en 
maximiavgift bestämmas. 
 
Avgifter för ansökningar som avslagits och som inte lett till 
utredningar 
 
En avgift som täcker kostnaderna för myndighetsbehandlingen 
tas ut för ansökningar som avslagits eller inte lett till utredningar. 
 
Förhöjd eller nedsatt avgift 
 
En förhöjd eller nedsatt avgift kan tas ut med hänsyn till projektets 
omfattning, art, svårighetsgrad samt byggförhållanden och 
använda specialmetoder om de väsentligt inverkar på 
myndighetsuppgifternas svårighetsgrad. Höjningen kan vara 
högst 50 procent av den taxeenliga avgiften. 
 
En förhöjd avgift kan tas ut om inspektions- eller 
tillsynsuppgifterna föranleds av byggande utan tillstånd eller i strid 
med tillstånd eller av att tillståndssökanden eller den som är 
skyldig att vidta en åtgärd har försummat en uppgift som hör till 
denne. Höjningen kan vara högst 100 procent av den taxeenliga 
avgiften. 
 
Betalning av avgift  
 
Avgiften ska betalas då beslutet meddelats eller 
myndighetsuppgiften utförts. 
 
Återbetalning av betald avgift 
 
Om ett bygglov har förfallit eller byggherren avstår från ett 
bygglov under tillståndets giltighetstid, återbetalas till den som 
ansökt om lovet 50 procent av betalda avgifter med undantag av 
lovets grundavgift. Om ett bygglov gäller flera byggnader och 
lovet delvis har förfallit, bestäms storleken på den avgift som ska 
återbetalas enligt den avgift som betalts för den del av lovet som 
förfallit. Avgiften kan återbetalas bara för de bygglovs del som 
gäller byggande eller utvidgning av byggobjekt. 
 

Tf. byggnadstillsynschefen 
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Stadsfullmäktige § 120 09.12.2024 
 

 

 Byggnads- och miljönämnden föreslår stadsstyrelsen och vidare 
stadsfullmäktige att grunderna för byggnadstillsynens taxa 
godkänns. 
 

Beslut Byggnads- och miljönämnden godkände beslutsförslaget. 
 
Stadsstyrelsen 02.12.2024 § 516 
787/02.05.00.00/2024 
 
Stadsstyrelsen Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att grunderna för 

byggnadstillsynens taxa godkänns.  
 
Beslut Stadsstyrelsen godkände beslutsförslaget. 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 120 
787/02.05.00.00/2024 
 
Stadsstyrelsen Stadsfullmäktige beslutar godkänna grunderna för 

byggnadstillsynens taxa.  
 
Beslut Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget.   
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Stadsfullmäktige § 121 09.12.2024 
 

 

 
Ekonomi- och personalrapport 10/2024 samt koncernrapport 10/2024 
 
Stadsstyrelsen 25.11.2024 § 498  
280/02.02.02/2024   
  
  
Beredning  Ekonomidirektör Mikko Tornikoski, personaldirektör Anette 

Törmänen-Lindqvist, sysselsättningschef Riikka Parkas-Tieva och 
bokföringschef Anne Witting 
  
Stadens och affärsverkets driftsekonomi för oktober visar ett 
underskott på 0,2 miljoner euro. Räkenskapsperiodens resultat 
före de poster som påverkar resultatet var dock -0,2 miljoner euro 
negativt. 
  
I slutet av oktober uppgick verksamhetsintäkterna till sammanlagt 
29,6 miljoner euro, en ökning på ca 4,3 procent jämfört med året 
innan. Utfallet av verksamhetsintäkterna var 82,8 procent i 
förhållande till budgeten. Särskilt försäljningsintäkterna och andra 
verksamhetsintäkter utvecklades i oktober bättre än året innan. I 
oktober var verksamhetsintäkterna något högre än i september 
främst på grund av markområdens försäljningsvinster. 
Verksamhetsintäkterna för nämnden för undervisning och fostran 
har överskridit budgeten vad gäller understöd och bidrag. Tills 
vidare framgår inga andra väsentliga avvikelser i 
verksamhetsintäkterna. Verksamhetsintäkternas andel av 
verksamhetskostnaderna var 21,3 procent.  
  
Verksamhetskostnaderna uppgick till sammanlagt 139,5 miljoner 
euro. De har ökat med 3,2 procent jämfört med året innan och 
budgetutfallet var 81,3 procent. På månatlig nivå har 
verksamhetskostnaderna hållits jämna även om en ökning tydligt 
kan ses jämfört med året innan. I oktober var 
verksamhetskostnaderna lägre främst på grund av att bidrag 
betalades i mindre omfattning än i september. 
 
Stadsfullmäktige behandlade på sitt sammanträde 11.11.2024 
årets behov av tilläggsanslag vilka gällde kostnaderna för 
företagshälsovård, personalkostnader inom undervisningen och 
småbarnspedagogiken, ändringen av semesterlöneskulden samt 
realiseringen av borgensansvar. Dessa behov av tilläggsanslag 
kunde dock täckas med skatteinkomster, statsandelar och 
ränteutgifter. Således kvarstod årets budget i tidigare -6,6 miljoner 
euro. Det bör beaktas att ovan nämnda budgetändringar för 
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undervisning och småbarnspedagogik inte ännu syns i 
ekonomirapporterna för oktober.     
  
Skatteinkomsterna uppgick till 100,7 miljoner euro i oktober. 
Statsandelarna var 21,6 miljoner euro i slutet av oktober. Utfallet 
av finansiella intäkter ja -kostnader visade 1,4 miljoner euro där 
räntekostnadernas andel var 3,1 miljoner euro. 
 
Efter finansieringsposterna uppgick årsbidraget i oktober till 13,7 
miljoner euro, och det täckte 98,8 procent av avskrivningarna och 
nedskrivningarna. Avskrivningarna och nedskrivningarna var 
sammanlagt 13,9 miljoner euro. 
  
Verksamhetens och investeringarnas kassaflöde var -14,1 
miljoner euro och finansieringarnas kassaflöde var 11,6 miljoner 
euro. Förändringen av likvida medel var -2,5 miljoner euro och 
likvida medel uppgick till 24,0 miljoner euro i slutet av oktober. 
 
De mest betydande förändringarna i årets balansräkning gällde 
nedskrivningarna i materiella tillgångar bland bestående aktiva 
och ökningen av antalet aktier och andelar bl.a. på grund av 
kapitalplaceringen i Karleby Idrottspark Ab. Förändringarna i 
rörliga aktiva gällde kortfristiga fordringar. Förändringarna på 
passivsidan gäller under innevarande år förändringarna i 
kortfristigt och långfristigt främmande kapital. Balansomslutningen 
var 503,5 miljoner euro i slutet av oktober.   
  
I oktober var soliditetsgraden 45,4 procent och lånebeståndet 
249,3 miljoner euro. 

  
Utfallet av nettoinvesteringar var 26,8 miljoner euro i oktober och 
utfallet i förhållande till budgeten var 62,8 procent. Vad gäller 
årets investeringar är inga behov av tilläggsanslag att vänta. 
  
Stadskoncernens resultat för oktober var 10,5 miljoner euro och 
räkenskapens överskott 9,5 miljoner euro. Koncernens årsbidrag 
uppgick till 39,9 miljoner euro och täckte 135,8 procent av 
avskrivningarna. 
  
I oktober var kassaflödet från koncernens verksamhet och 
investeringar -50,3 miljoner euro, kassaflödet från finansieringen 
48,4 miljoner euro och förändringen av likvida medel -1,9 miljoner 
euro. Koncernens soliditetsgrad var 45,8 procent och koncernens 
lånebestånd var 438,5 miljoner euro i slutet av oktober. 
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Koncernens kalkylmässiga låneskötselbidrag är 0,76 och likviditet 
i kassadagar ca 63 dagar. 
  
Bilaga A   10/2024 ekonomirapport, staden och 
affärsverket 
Bilaga B   10/2024 ekonomirapport, koncernen 
Bilaga C   10/2024 personalrapport 
  

Stadsdirektören  Stadsstyrelsen beslutar anteckna ekonomi- och 
personalrapporten 10/2024 och koncernens ekonomirapport 
10/2024 för kännedom och sända dem vidare till stadsfullmäktige 
för kännedom.  

Beslut  Stadsstyrelsen godkände beslutsförslaget. 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 121 
280/02.02.02/2024 
 
   

Bilaga A   10/2024 ekonomirapport, staden och 
affärsverket 
Bilaga B   10/2024 ekonomirapport, koncernen 
Bilaga C   10/2024 personalrapport 

 

Stadsstyrelsen Stadsfullmäktige beslutar anteckna ekonomi- och 
personalrapporten 10/2024 och koncernens ekonomirapport 
10/2024 för kännedom. 

 

Beslut Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget.  
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Komplettering av antalet ersättare i fullmäktige / Jakobsson 
 
Stadsstyrelsen 12.08.2024 § 321    
  
  
Beredning  Förvaltningssekreterare Lea Mäkelä 

  
Ersättare i fullmäktige Leif Jakobsson avled i maj 2024. 
Jakobsson var ersättare i SFP:s fullmäktigegrupp. 

  
I 17 § i kommunallagen bestäms om val av ersättare i fullmäktige. 
Blir antalet ersättare under fullmäktiges mandatperiod 
ofullständigt, ska den kommunala centralvalnämnden på begäran 
av fullmäktiges ordförande förordna nya ersättare i enlighet med 
17 § i kommunallagen. 
  
Enligt 17 § i kommunallagen väljs till ersättare för 
fullmäktigeledamöterna av de första icke invalda kandidaterna 
från varje valförbund, parti och gemensam lista i kommunalvalet 
ett lika stort antal som antalet ledamöter, dock minst två. 
  

Stadsdirektören  Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att fullmäktige ber 
centralvalnämnden utse en ny ersättare till SFP:s 
fullmäktigegrupp för den återstående mandatperioden. 
  

Beslut  Stadsstyrelsen godkände beslutsförslaget. 
  
Stadsfullmäktige 26.8.2024 § 79 
512/00.00.01.01/2024   
  

Stadsstyrelsen  Stadsfullmäktige ber centralvalnämnden utse en ny ersättare till 
SFP:s fullmäktigegrupp för den återstående mandatperioden. 

Beslut  Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget. 

 
Centralvalnämnden 31.10.2024 § 28 
 
Beredning Förvaltningsdirektör Ben Weizmann 
 
 I 93 § i vallagen konstateras följande: 
 
 Till ersättare för fullmäktigeledamöterna väljs av de första icke 

invalda kandidaterna från varje valförbund, parti och gemensam 
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lista i kommunalvalet ett lika stort antal som antalet ledamöter, 
dock minst två.  

 
Om det konstateras att en ledamot har förlorat sin valbarhet eller 
om en ledamot har befriats från sitt uppdrag eller avlidit, kallar 
fullmäktigeordföranden i hans eller hennes ställe för den 
återstående mandattiden den i ordningen första ersättaren från 
valförbundet, partiet eller den gemensamma listan i fråga. 
 
Enligt 17 § i kommunallagen: 
 
Blir antalet ersättare under fullmäktiges mandatperiod 
ofullständigt, ska den kommunala centralvalnämnden på begäran 
av fullmäktiges ordförande förordna nya ersättare. 
 
Ersättare Leif Jakobsson (SFP) avled i maj 2024. Jakobsson var 
ersättare i SFP:s fullmäktigegrupp.  
 
Stadsfullmäktige har på sitt sammanträde 26.8.2024 begärt att 
centralvalnämnden förordnar en ny ersättare till SFP:s 
fullmäktigegrupp för den återstående mandatperioden. Till 
fullmäktigeledamot kallas första ersättaren och till ersättare 
förordnas således den kandidat som fått mest röster utanför listan 
över valda ersättare. 
 

Ordförande Centralvalnämnden beslutar med stöd av 93 § i vallagen att 
 

1 Nancy Bäck (SFP), kandidatnummer 54, förordnas till 
ny ersättare i Leif Jakobssons ställe.  

 
2 ärendet ges till stadsstyrelsen och -fullmäktige för 

kännedom. 
 
Beslut Centralvalnämnden godkände beslutsförslaget. 
 
Stadsstyrelsen 18.11.2024 § 489 
512/00.01.01/2024 
 
Stadsdirektören Stadsstyrelsen beslutar anteckna centralvalnämndens beslut för 

kännedom och ge ärendet till stadsfullmäktige för kännedom. 
 
Beslut Stadsstyrelsen godkände beslutsförslaget. 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 122 
512/00.00.01/2024 
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Stadsstyrelsen Stadsfullmäktige beslutar anteckna centralvalnämndens beslut för 

kännedom.  
 
Beslut Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget.  
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Komplettering av antalet ersättare i fullmäktige/ Kant 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 123    
    
Beredning Förvaltningssekreterare Lea Mäkelä 

 
Ersättare Esa Kant avled i september 2024. Kant var ersättare i 
socialdemokratiska fullmäktigegruppen. 
 
Om val av ersättare bestäms i 17 § i kommunallagen. Om antalet 
ersättare blir för litet under fullmäktigeperioden ska den 
kommunala centralvalnämnden på begäran av fullmäktiges 
ordförande förordna nya ersättare i enlighet med 17 § i 
kommunallagen. 
 
Enligt 17 § i kommunallagen väljs ersättare för 
fullmäktigeledamöterna av de första icke invalda kandidaterna 
från varje valförbund, parti och gemensam lista i kommunalvalet 
ett lika stort antal som antalet ledamöter, dock minst två. 
 

Stadsdirektören Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att stadsfullmäktige begär 
centralvalnämnden förordna en ny ersättare till 
socialdemokratiska fullmäktigegruppen för den återstående 
mandatperioden. 
 

Beslut Stadsstyrelsen godkände beslutsförslaget. 
 
 
Stadsfullmäktige 21.10.2024 § 99 
512/00.00.01.01/2024 
 
 
Stadsstyrelsen Stadsfullmäktige begär att centralvalnämnden förordnar en ny 

ersättare till socialdemokratiska fullmäktigegruppen för den 
återstående mandatperioden. 

 
Beslut Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget.  
 
Centralvalnämnden 31.10.2024 § 29 
 
Beredning Förvaltningsdirektör Ben Weizmann 
 
 I 93 § i vallagen konstateras följande: 
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 Till ersättare för fullmäktigeledamöterna väljs av de första icke 
invalda kandidaterna från varje valförbund, parti och gemensam 
lista i kommunalvalet ett lika stort antal som antalet ledamöter, 
dock minst två.  

 
Om det konstateras att en ledamot har förlorat sin valbarhet eller 
om en ledamot har befriats från sitt uppdrag eller avlidit, kallar 
fullmäktigeordföranden i hans eller hennes ställe för den 
återstående mandattiden den i ordningen första ersättaren från 
valförbundet, partiet eller den gemensamma listan i fråga. 
Enligt 17 § i kommunallagen: 
 
Blir antalet ersättare under fullmäktiges mandatperiod 
ofullständigt, ska den kommunala centralvalnämnden på begäran 
av fullmäktiges ordförande förordna nya ersättare. 
 
Ersättare Esa Kant (SDP) avled i september 2024. Kant var 
ersättare i socialdemokratiska fullmäktigegruppen.  
 
Stadsfullmäktige har på sitt sammanträde 21.10.2024 begärt att 
centralvalnämnden förordnar en ny ersättare till 
socialdemokratiska fullmäktigegruppen för den återstående 
mandatperioden. Till fullmäktigeledamot kallas första ersättaren och till 
ersättare förordnas således den kandidat som fått mest röster utanför 
listan över valda ersättare. 
 

Ordförande Centralvalnämnden beslutar med stöd av 93 § i vallagen att 
 

1 Tarja Harju-Karhula (SDP), kandidatnummer 132, 
förordnas till ny ersättare i Esa Kants ställe. 

 
2 ärendet ges till stadsstyrelsen och -fullmäktige för 

kännedom. 
 
Beslut Centralvalnämnden godkände beslutsförslaget. 
 
Stadsstyrelsen 18.11.2024 § 490 
512/00.01.01/2024 
 
Stadsdirektören Stadsstyrelsen beslutar anteckna centralvalnämndens beslut för 

kännedom och ge ärendet till stadsfullmäktige för kännedom. 
 
Beslut Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget. 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 123 
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512/00.00.01/2024 
 
Stadsstyrelsen Stadsfullmäktige beslutar anteckna centralvalnämndens beslut för 

kännedom. 
 
Beslut Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget.  
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Fullmäktigemotion / Principen om närdaghem bör främjas i Karleby 
 
Stadsfullmäktige 9.12.2024 § 124 
17/00.01.06/2024 
 

Ledamot Keränen lade fram följande fullmäktigemotion: 
 
”Beslutet om att slopa Karlebystödet kommer med säkerhet att 
öka trycket inom småbarnspedagogiken. Familjerna måste göra 
beslut om barnets vård ur ekonomiska perspektiv med kort varsel. 
 
Oberoende av vårdnadshavarnas önskemål finns det inte alltid en 
plats i närdaghemmet, utan platsen erbjuds på ett annat daghem. 
Detta försvårar många familjers vardag och förlänger barnets 
vårddag. I värsta fall har barn i samma familj placerats i olika 
daghem. 
 
De som undertecknat denna motion anser att Karleby borde 
informera fullmäktige om följande punkter: 
 
- Hur tidigt ansöks dagvårdsplatser? 
- Hur långt är avståndet mellan hemmet och daghemmet? 
- Vårdplats enligt förstahandsvalet och den plats som slutligen 

erbjuds. 
- På vilket sätt genomförs fördelningen av platser när nya stora 

enheter byggs? 
- Med vilken procent får familjerna i Karleby en plats på ett 

daghem som är deras förstahandsval?  
- Med vilka grunder anvisas platsen? 
- Kan vi uppfylla särskilt sådana familjers önskemål om 

dagvårdsplats som bor utanför stadskärnan.  
- Finns det tillräckligt med personal inom 

småbarnspedagogiken? 
- Med vilka färdmedel tar sig familjerna till dagvårdsplatsen? 

Med kollektivtrafik, till fots eller med egen bil? 
 
Detta ger beslutsfattare och tjänsteinnehavare viktig information 
med tanke på utvecklingen av småbarnspedagogikens servicenät, 
framtida investeringar samt familjernas välbefinnande. Motionen 
stödjer också utvecklingsarbetet i Karleby enligt Unicef:s modell 
Barnvänlig kommun.” 
 
Tilläggsmaterial  Undertecknad fullmäktigemotion 
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Beslut Stadsfullmäktige beslutade anteckna motionen i sitt protokoll och 
ge den till stadsstyrelsen för åtgärder. § 124 
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Fullmäktigemotion / Trafikarrangemangen i stadskärnan 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 125 
   
      
 
 Fullmäktigeledamot Paananen lade fram följande 

fullmäktigemotion: 
 

Trafikarrangemangen i centrum av Karleby fungerar inte på 
bästa möjliga sätt. En orsak är att Fabriksgatan har stängts av 
för fordonstrafik på avsnittet Östra Kyrkogatan – Strandgatan. I 
centrum är Järnvägsgatan och Torggatan dubbelriktade 
körleder. Enkelriktade körleder (i riktningen öst-väst) är 
Långbrogatan. Dess par (i riktningen väst-öst) har nu tagits ur 
bruk för fordonstrafik. Detta problem reflekteras särskilt på 
belastningen av Järnvägsgatan och Torggatan. Också 
specialaffärer har stängts eller flyttat längre bort från centrum. 
Gågator är riktigt bra, men för att de ska fungera behöver de en 
mycket större befolkningsgrund.  
 
Jag föreslår att staden inleder en utredning om att öppna 
Fabriksgatan för (åtminstone enkelriktad) fordonstrafik på 
avsnittet Östra Kyrkogatan – Strandgatan. 
 
Kompletterande material Undertecknad fullmäktigemotion 

 
Beslut Stadsfullmäktige beslutade anteckna motionen i sitt protokoll 

och ge den till stadsstyrelsen för behandling. 
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Fullmäktigemotion / Karlebystödet upp till ny behandling 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 126 
17/00.01.06/2024   
      
 
 
 Fullmäktigeledamot Innanen lade fram följande 

fullmäktigemotion:  
 

I Karlebys stadsstrategi 2022–2025 har vi betonat en djärvt 
egen familjepolitik. Karlebystödet låg i centrum av 
familjepolitiken.  
 
I strategin nämns mätinstrument som mäter 
kommuninvånarnas nöjdhet med tjänsterna. Beslutet att lägga 
ned Karlebystödet fick aktiva kommuninvånare att aktivera sig 
och före sammanträdet fick vi ta emot ett 
kommuninvånarinitiativ. Låt initiativet vara det bästa 
mätinstrumentet som visar att beslutet att lägga ned tillägget 
var ett felaktigt beslut av oss fullmäktigeledamöter. 
 
Karlebystödet har erbjudit familjerna valfrihet och ekonomisk 
trygghet sett ur familjernas välfärds perspektiv. 
Det ger familjerna en äkta möjlighet att göra sina val på ett sätt 
som passar dem bäst. Karlebystödet gjorde det möjligt för 
föräldrarna att tillbringa en längre gemensam tid hemma, under 
barnens viktigaste uppväxttid. Föräldrarna är de överlägset 
bästa experterna på sina barn. Låt oss alltså ge experterna 
möjligheten att välja den vårdform som passar den egna 
familjen bäst. 
 
Vi undertecknade kräver att Karlebystödet med det snaraste 
tas upp till nytt övervägande i fullmäktige. 
 
Kompletterande material Undertecknad fullmäktigemotion 

 
Beslut Stadsfullmäktige beslutade anteckna motionen i sitt protokoll 

och ge den till stadsstyrelsen för behandling. 
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Fullmäktigemotion / Karlebystödet är en del av barnvänligheten och 
stadsstrategin – Upphörandet av stödet måste bedömas på nytt 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 § 127 
17/00.01.06/2024 
 
  Fullmäktigeledamot Koskela lade fram följande fullmäktigemotion: 

 

”Ett av huvudmålen i Karleby stadsstrategi är barnvänlighet. 
Åtgärderna som siktar på detta mål måste också vara annat än 
tomma ord och de viktigaste målen måste fungera som rättesnöre 
också när stadens ekonomi brottas med utmaningar– och särskilt 
just då. I strategin ingår som framgångsfaktor och åtgärd vad 
gäller barnvänlighet en högklassig och trygg småbarnspedagogik 
vid sidan av undervisning – Djärvt egen familjepolitik, 
Karlebystödet i centrum för familjepolitiken. Nu har vi under 
budgetförhandlingarna efter en jämn omröstning dock beslutat 
frångå ett viktigt strategiskt mål genom att godkänna budgeten 
2025 utan anslag för Karlebystödet. Upphörandet av stödet 
försvårar familjernas situation och beslutet står i uppenbar strid 
med stadsstrategins mål för barnvänlighet.  

Fördelarna med kommuntillägget är inte ensidiga. Stödet är 
flerdubbelt ett förmånligare alternativ för staden än ett barns plats 
inom småbarnspedagogiken. Nu kommer kostnaderna att öka 
under en annan punkt i budgeten, då behovet av platser ökar på 
en kort tid allt mera och för allt yngre barn samt deras syskon. De 
största orsakerna till att småbarnspedagogikens anslag 
överskreds 2024 är bl.a. grundandet av tillfälliga enheter samt 
överskridningen av personalkostnader. Medför slopandet av 
kommuntillägget faktiskt kostnadsbesparingar eller är effekten 
den helt motsatta? Rättidig informering och hörande av 
kommuninvånare spelar en central roll i beslutsfattandet. 
Familjernas åsikter hördes inte alls till stöd för beslutsfattandet, i 
själva verket var det ingen som frågade dem. Under beredningen 
gjordes ingen barnkonsekvensbedömning och inga andra 
konsekvenser utreddes heller.  

Jag föreslår tillsammans med undertecknarna av 
fullmäktigemotionen att till fullmäktige snarast möjligt ges en 
utredning i vilken det presenteras hur upphörandet av 
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Karlebystödet påverkar familjer och därmed barn, och hur 
högklassig och trygg småbarnspedagogik garanteras i framtiden 
också för alla barn i Karleby vilka behöver småbarnspedagogik 
(t.ex. under 1-åringar) även då antalet barn ökar väsentligt i och 
med att stödet slopas. För utredningen måste en 
barnkonsekvensbedömning göras och småbarnsfamiljer måste 
höras. Då utredningen och konsekvensbedömningen har gjorts 
ges de till fullmäktige för bedömning, så att fullmäktige ur 
perspektivet för målen för barnvänlighet och i ljuset av all 
nödvändig information på nytt kan ta ställning till saken.  

Av utredningen ska framgå åtminstone hur upphörandet av stödet 
inverkar på eller kan inverka på:  
- familjer och därmed barn (enkät till familjer)  
- småbarnspedagogikens personal  
- småbarnspedagogikens lokaler  
- småbarnspedagogikens andra resurser  
- småbarnspedagogikens kostnader  
 
Utredningen ska också ge svar på följande frågor:  
- Hur har kommuntillägget de senaste åren marknadsförts för 
familjer?  
- Hur och med vilken tidsplan har familjerna fått information om att 
kommuntillägget upphör?  
- Hur garanteras högklassig och trygg småbarnspedagogik i 
lämpliga lokaler för alla barn som behöver den?  

Tilläggsmaterial Undertecknad fullmäktigemotion 

 

Beslut Stadsfullmäktige beslutade anteckna motionen i sitt protokoll och 
ge den till stadsstyrelse för behandling. 
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Fullmäktigemotion / En eventuell fortsättning på Karlebystödet måste 
förverkligas strategiskt och ansvarsfullt 
 
Stadsfullmäktige 09.12.2024 
17/00.01.06/2024 
 

Fullmäktiges ordförande Isotalus lade fram följande 
fullmäktigemotion: 

 
”Diskussionen om fortsättningen på Karlebystödet har varit livlig i 
media och sociala medier efter att beslut om stadens budget 2025 
fattades. Fullmäktige har 9.12.2024 fått ett kommuninvånarinitiativ 
i vilket familjer med små barn i Karleby vädjar för att 
kommuntillägget inte dras in. Kommuntillägget är en fråga om 
värderingar med vilket det är möjligt att stödja familjers val att 
vårda små barn hemma längre.  

 
Vi undertecknare av motionen understöder varje familjs 
möjligheter att själva fatta beslut som passar dem bäst när det 
gäller barnavård och en smidig vardag. Staden ska möjliggöra 
och stödja familjers vardag på deras egna villkor och ett sätt kan 
vara att betala ett kommuntillägg.  

 
Fortsatt Karlebystöd kan beslutas på fullmäktigenivå då ärendet 
blir aktuellt exempelvis vid behandling av 
kommuninvånarinitiativet. Man kan fatta ett strategiskt beslut då 
den nya fullmäktigeperioden börjar sommaren 2025 eller man kan 
besluta om det i samband med budgeten 2026. En viktig sak är 
att stadens finansieringsbas ligger på tillräckligt hög nivå så att 
barns och familjers lagstadgade tjänster inte äventyras.  

 
Vi föreslår att man i en eventuell förlängning av Karlebystödet 
beaktar följande:  
 
1) Karlebystödet måste budgeteras så att dess utfall inte inverkar 
på budgeten för småbarnspedagogiska tjänster. Enligt 
undersökningar och stadens utredning finns det ingen direkt 
förbindelse mellan behovet av och kostnaderna för 
småbarnspedagogiska tjänster samt kommuntillägget. Därför 
kunde Karlebystödet budgeteras exempelvis att lyda under 
stadsstyrelsen på samma sätt som stöd för kultur och 
landsbygden. En situation där kommuntillägget drar direkt ner på 
småbarnspedagogikens budget får inte längre uppstå. 
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Stadsfullmäktige § 128 09.12.2024 
 

 

 
2) Enligt kommunförbundets undersökning kan betalningen av 
kommuntillägget inverka så att barnet börjar inom 
småbarnspedagogik lite senare. Kommuntillägget kan alltså 
fördröja inledningen av småbarnspedagogik exempelvis med ett 
par månader. För de minsta barnen är nyttan av 
småbarnspedagogik också tvivelaktig; de har inte ännu 
samarbetsförmåga eller förmåga att leka i grupp, och med tanke 
på ordnandet av deras vård är personaldimensioneringen störst. 
Därför är det motiverat att inrikta kommuntillägget på under 1,5-
åringar eller barn under 2 år.  

 
3) Om fullmäktige som startar 2025 i sin strategi fattar beslutet att 
förbinda sig till Karlebystödet måste det här strategiska valet 
också synas när budgeten bereds på tjänsteinnehavarnivå. En 
situation där fullmäktige med majoritetsbeslut har förbundit sig till 
kommuntillägget, men tjänsteinnehavarberedningen årligen 
föreslår att beslutet upphävs, motsvarar inte den gemensamma 
strategins spelregler. Det är också ohållbart att fullmäktige i sin 
egen behandling måste komma på sätt att täcka en kostnad som 
redan tagits in i strategin.  

 
4) I sin följande strategi måste staden beakta familjepolitiken som 
en större helhet. Staden måste framför allt trygga sina 
lagstadgade skyldigheter, men också ta familjevänligheten i vid 
bemärkelse samt stöd för och beaktande av familjer av olika slag 
som ett strategiskt insatsområde när tjänster ordnas. I Karleby, på 
samma sätt som i övriga Finland, minskar storleken på 
åldersklasserna. Staden bör med sina egna handlingar stödja och 
möjliggöra i Karleby bosatta familjers förutsättningar att förverkliga 
det önskade barnantalet och att vardagstjänster stöder familjer av 
olika slag. Alla invånare i Karleby är viktiga, men de minsta 
stadsinvånarna förtjänar särskilt skydd och uppmärksamhet.” 
 
Tilläggsmaterial Undertecknad fullmäktigemotion 
 

Beslut Stadsfullmäktige beslutade anteckna motionen i sitt protokoll och 
ge den till stadsstyrelsen för behandling.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 117, § 118, § 121, § 
122, § 123, § 124, § 125, § 126, § 127, § 128 

 

Förbud mot att söka ändring 

I fråga om beslut som endast gäller beredning eller verkställighet får enligt 136 § i 
kommunallagen ändring inte sökas.
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 119, § 120 

 

BESVÄRSANVISNING 

 
I detta beslut söks ändring genom kommunalbesvär. 

 
Besvärsrätt 

 
Ändring i beslutet får sökas av: 
 
• den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 

påverkas av beslutet (part), och 
 

• kommunmedlemmar. 
 

Besvärstid   

Kommunalbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av 
beslutet. 
 
Besvären ska lämnas in till besvärsmyndigheten senast under 
besvärstidens sista dag innan besvärsmyndigheten stänger. 

 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, 
om inte något annat visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses 
parten ha fått del av beslutet den tredje dagen efter att meddelandet 
sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att 
protokollet fanns tillgängligt i det allmänna datanätet. 

 
Dagen för delfåendet räknas inte med i besvärstiden. Om den sista 
dagen för anförande av besvär infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en 
helgfri lördag, får omprövning begäras den första vardagen därefter. 
 

Besvärsgrunder 

  Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
 

• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 
• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter 

eller 
• beslutet annars strider mot lag. 
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Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för 
besvärsmyndigheten innan besvärstiden löper ut. 
 

Besvärsmyndighet 

 
Besvär anförs hos Vasa förvalttningsdomstol.  
 
Vasa förvaltningsdomstol 
PB 204  
65101 Vasa  
vaasa.hao(at)oikeus.fi  
Tfn 029 564 2780 
Fax 029 564 2760 
  
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på 
adressen https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Besvärets form och innehåll 

Besvär ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller 
kravet på skriftlig form. 

I besväret ska uppges: 

1) det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 

2) till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 
(yrkandena). 

3) grunderna för yrkandena, 

4) vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte 
avser ändringssökanden själv. 

I besväret ska dessutom uppges namnet på den som har begärt 
omprövning samt personens kontaktuppgifter. Om ändringssökandens 
talan förs av personens lagliga företrädare eller ombud ska också 
denna persons kontaktuppgifter uppges i besvären. Ändring av 
kontaktuppgifterna ska utan dröjsmål anmälas till förvaltningsdomstolen 
medan besvären är anhängiga. 

Besvären ska också innehålla uppgift om postadress och eventuell 
annan adress till vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan 
sändas (processadress). Om ändringssökanden har uppgett flera 
processadresser, kan förvaltningsdomstolen välja till vilken av dem den 
skickar de handlingar som hänför sig till rättegången. 
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Till besvären ska fogas: 

1) det beslut i vilket ändring söks genom besvär jämte besvärsanvisning 

2) intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan 
utredning över när besvärstiden har börjat  

3) de handlingar som ändringssökanden åberopar till stöd för sina 
yrkanden, om de inte redan tidigare har lämnats till myndigheten. 

Rättegångsavgift 

 
Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut 
en rättegångsavgift i enlighet med vad som föreskrivs i lagen om 
domstolsavgifter (1455/2015).   

 


